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BESLUITENLIJST OPENBAAR 
 
Openbare vergadering van het Bestuur van Reinigingsdienst Waardlanden  
d.d. 26 september 2024 
 
Aanwezig: 
Arco Bikker  Gemeente Molenlanden 
Mark de Boer  Gemeente Gorinchem 
Ton van Maanen  Gemeente Vijfheerenlanden  
Jan Nederveen  Gemeente Hardinxveld-Giessendam 
Jürgen Rau  Interim directeur/secretaris Waardlanden 
 
Alsmede: 
Hans Demmers  controller Waardlanden 
Marc Advocaat  afdelingsmanager Informatiemanagement Waardlanden 
Gitta Spruit  beleidsmedewerker Waardlanden 
Caroline Redelijkheid  managementassistente (verslag) 
 

Agendapunt Besluit 

1. Opening en mededelingen  
- Binnengekomen post: 

Financieel toezicht begroting 
2025 

De heer Bikker opent de vergadering en heet iedereen welkom. 

Het bestuur heeft kennisgenomen van de brief van de Gedeputeerde Staten 
met betrekking tot het financieel toezicht op de begroting van 2025. 
Waardlanden zal actief met de aanbevelingen aan de slag gaan en waar 
mogelijk opvolgen. 
De aanbevelingen worden gebundeld met de aanbevelingen uit de 
managementletter, zodat we de verbeterpunten integraal kunnen bewaken en 
één keer per jaar met het bestuur kunnen delen. De voortgang van dit proces 
wordt vastgelegd en halverwege het jaar aan het bestuur gepresenteerd. 
Daarnaast worden de financials van de gemeenten actief bij dit proces 
betrokken. 
 

2. Ter informatie: Reeds per mail 
vastgestelde besluitenlijst 
openbare vergadering 11/09/2024 
 

De besluitenlijst van 11/09/2024 is voor kennisgeving aangenomen. 

3. Studie circulair netwerk 
Waardlanden regio 

Het voorstel gaat over de uitwerking van een plan voor een circulair netwerk in 
de regio Waardlanden, gericht op het efficiënter beheren en hergebruiken van 
afvalstromen door samenwerkingen tussen lokale partners te stimuleren. 
 
Belangrijke overwegingen zijn toekomstige investeringen, waar deze 
geïnvesteerd worden en hoe ze financieel worden verwerkt. Er moet 
duidelijkheid komen over wat als solidair wordt opgepakt en wat niet, met 
aandacht voor kleinschalige stappen en de wettelijke taken. Ook moet worden 
bepaald hoe dit alles past binnen het basis-DVO. 
 
Besluit:  
Het bestuur heeft kennisgenomen van de studie omtrent het circulaire netwerk 
en geeft opdracht tot verdere uitwerking van deze studie. Het bestuur merkt 
echter op dat de 10 genoemde aandachtspunten meer in detail gepresenteerd 
dienen te worden. 
Het voorstel is conform vastgesteld. 
 

4. Verbinding Milieustraat en 
kringloopwinkel Gorinchem 

In het visiedocument “Een andere kijk op afvalbrengstations” (15 februari 2021) 
wordt de transitie naar een circulair netwerk besproken, met de nadruk op 
afvalpreventie. Milieustraat Gorinchem, gelegen naast de kringloopwinkel, is 
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aangewezen als prioritaire locatie in de Strategienota “Samen voor schone en 
afvalvrije gemeenten 2021-2025”. Een essentieel onderdeel van de 
voorgestelde aanpassingen is de aanleg van een brug, die een directe 
verbinding tussen de Milieustraat en de kringloopwinkel mogelijk maakt. Dit 
bevordert de efficiëntie, verbetert de service en ondersteunt een circulaire 
economie door het beter verwerken van herbruikbare goederen. 

De kapitaallasten die volgen uit dit voorstel zijn niet opgenomen in de 
begroting voor 2025 en volgende jaren. Deze kosten zullen worden 
opgenomen in de begroting van 2026, die in het voorjaar zal worden 
opgesteld. Deze kosten zullen worden opgevangen binnen de huidige 
begroting, wat betekent dat deze investering niet zal leiden tot een verhoging 
daarvan. In het voorgelegde besluit ontbreekt echter nog het beslispunt om het 
benodigde krediet beschikbaar te stellen. Het bestuur geeft aan dat dit punt 
alsnog moet worden toegevoegd. 

Er is een vervolggesprek nodig om gezamenlijk te bepalen of toekomstige 
besparingen volledig worden ingezet voor nieuwe ontwikkelingen, of dat deze 
terugvloeien naar de gemeenten en daarmee naar de inwoners in de vorm van 
een lager tarief. Daarnaast is de evaluatie noodzakelijk om vast te stellen aan 
wie de besparingen toekomen en in hoeverre deze kunnen worden 
toegeschreven aan de invoering van Diftar. 

Besluit: 
Het voorstel zal worden aangepast met de toevoeging van een beslispunt voor 
de financiële paragraaf en vervolgens per e-mail ter goedkeuring aan de 
bestuursleden worden voorgelegd. Met deze aanpassing is het voorstel 
conform vastgesteld. 
 

5. Toekomst van de zwerfafvalaanpak 
door Waardlanden 

Het voorstel gaat over de toekomst van de zwerfafvalaanpak en heeft de focus 
op de nieuwe SUP-subsidie, de rol van Waardlanden in de regionale aanpak 
en mogelijke maatregelen per gemeente. Daarnaast komen ook de financiële 
gevolgen en de noodzaak van samenwerking aan bod. Omdat er vanuit de 
overheid nog steeds geen duidelijkheid is over de hoogte van de subsidie, 
heeft Waardlanden besloten de aanpak voorlopig op dezelfde wijze voort te 
zetten. Waardlanden heeft zich de laatste jaren ontwikkeld als kenniscentrum 
en wil de activiteiten graag vasthouden waar ze goed in zijn. 

Het bestuur wil aan de beslispunten toevoegen dat een langdurige discussie 
nodig is voor de toekomst. De aanpak voor 2024 en de doorzetting tot 
31/12/2025 is geborgd in de begroting en kan worden vastgelegd in een basis 
DVO. Daarnaast is een verdere discussie over de lange termijn noodzakelijk, 
die kan worden voortgezet in het overleg over de DVO’s. 

Besluit: 

− Het bestuur neemt kennis van de voorlopig vastgestelde Single Use 
Plastic (SUP) subsidie van € 2,42 per inwoner voor de middelgrote 
gemeenten binnen het werkgebied van Waardlanden. 

− Het bestuur neemt kennis van de voortdurende onduidelijkheid over 
zowel het moment van uitkeren van de SUP-subsidie als de vraag of deze 
aan de gemeente of aan Waardlanden zal worden uitgekeerd. 

− Het bestuur stemt in met een regionale zwerfafvalaanpak en de rol van 
Waardlanden die is gebaseerd op voornamelijk "groene" instrumenten.  

− Het bestuur besluit het verankeren van deze regionale rol in de basis 
DVO uit te stellen tot de geplande “DVO discussie” in november 2024. 
Ongeacht waar de subsidie landt, geeft het bestuur commitment aan het 
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borgen van de regionale rol van Waardlanden in 2025, zoals ook 
vastgelegd in de begroting. 

− Het bestuur besluit de discussie met betrekking tot de mogelijkheid om de 
regionale aanpak uit te breiden met zowel "groene" als "blauwe" 
instrumenten en optioneel maatwerk per gemeente vast te leggen in een 
DVO-Plus of DVO-Extra uit te stellen tot de geplande “DVO-discussie”, 
aangezien dit vooruitloopt op de bredere discussie over de toekomst van 
de DVO’s. 

6. Zwerfafval monitoring-2024 
voorjaar 

Deze monitoring wordt sinds 2019 tweemaal per jaar uitgevoerd op 50 
reguliere meetpunten en 10 zogenaamde ‘hotspots’, waarbij het aantal stuks 
zwerfafval per m² wordt geteld.  
  
In het eindrapport 2024 zal er meer aandacht aan de data op het niveau van 
postcodes worden besteed. 
 
Besluit: 
Het voorstel is conform vastgesteld. 
 

7. Vergaderschema 2025 Dit voorstel wordt aangehouden omdat sommige datums niet beschikbaar 
blijken te zijn. Er worden nieuwe datums gezocht, en het voorstel zal op de 
agenda van de volgende vergadering worden geplaatst. 
 

8. Voorstel tot afwijking 
inkoopregels voor ICT-
dienstverleningsovereenkomst 

Er is momenteel geen dienstverleningsovereenkomst met de huidige ICT-
leverancier, maar er zijn wel veel losse afspraken. Deze leverancier is volledig 
op de hoogte van de ICT-structuur bij Waardlanden, waardoor het niet 
verstandig is om op korte termijn over te stappen naar een nieuwe leverancier. 
Dit voorstel waarborgt dat de dienstverlening het komende jaar doorloopt, 
ondanks de noodzakelijke afwijking van de aanbestedingsregels. Er is spoed 
geboden bij het vaststellen van dit voorstel, zodat we nog een kwartaal met de 
nieuwe dienstverleningsovereenkomst (DVO) kunnen werken en de continuïteit 
gewaarborgd blijft. Dit biedt een breder perspectief op de reeds voltooide en de 
nog uit te voeren werkzaamheden, zonder gevolgen voor de rechtmatigheid. 
 
Een aanbesteding kost gemiddeld een half jaar tijd en hiervoor is inhuur nodig 
om Waardlanden hierbij te begeleiden. Samenwerking met gemeenten zou 
een waardevolle aanvulling zijn, vooral omdat Waardlanden geen 
inkoopadviseurs heeft. 
Het bestuur had graag meer tijd gekregen om de risico’s te beoordelen, maar 
begrijpt de noodzaak van deze overeenkomst. Ze verzoeken echter wel om op 
ambtelijk niveau de overeenkomst toe te lichten. 
 
Besluit: 
In het beslispunt wordt vermeld dat de DVO geldt tot 31/12/2025. 
Met deze wijziging is het voorstel conform vastgesteld. 
 

9. Rondvraag De heer Rau doet een vooraankondiging dat de investeringen en kredieten zijn 
beoordeeld en dat er op verschillende punten bijstellingen nodig zijn. Deze 
wijzigingen zullen worden verwerkt in de bestuursrapportage, die staat 
geagendeerd voor de volgende vergadering. 
 
Waardlanden komt de laatste tijd regelmatig in de pers, met name in 
Gorinchem. Recentelijk hebben twee raadsleden, vergezeld door een 
fotograaf, de Milieustraat bezocht en gesproken met medewerkers van 
Waardlanden, zonder dat dit vooraf bekend was bij de organisatie. Hierna 
verscheen een persbericht waarin werd vermeld dat zij met onze medewerkers 
hadden gesproken. 
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Hoewel iedereen van harte welkom is en Waardlanden altijd streeft naar 
transparantie, moet worden benadrukt dat dergelijke gesprekken niet via de 
officiële kanalen zijn verlopen. 
 
De heer Van Maanen kijkt uit naar de Diftar-evaluatie en merkt op dat het een 
uitdaging zal zijn om iedereen tevreden te stellen over de cijfers die naar voren 
komen. Hij benadrukt dat de investeringen zorgvuldig moeten worden 
afgewogen tegen de toekomstige discussie over de DVO. 
 
De heer De Boer vraagt of er tijdens de Radenbijeenkomst een voorproefje 
van de evaluatie kan worden gegeven om meer rust te creëren, met name met 
betrekking tot de bijplaatsingen.  
 

 
 
 
 
 

Aldus vastgesteld en goedgekeurd door alle bestuursleden van Reinigingsdienst Waardlanden  
 

  

A.C. Bikker 
Voorzitter 

J.A.P. Rau 
Secretaris 

 


